
Dvorac Opeka, dragulj sjevera, nakon 350 godina u novom ruhu

16.12.2024.

Predsjednik Sabora Jandroković svečano je otvorio obnovljeni dvorac Opeka te Regionalni

centar kompetentnosti u poljoprivredi

Župan Stričak: Imamo dvostruki razlog za slavlje. Spasili smo dvorac Opeku od 

propadanja, a istovremeno smo ga predali na korištenje našim učenicima. Nekad dom 

plemića, danas dom polaznika Srednje škole 

Dvorac Opeka, prozvan "hrvatskim Versaillesom", od danas je i službeno sjedište 

Regionalnog centra kompetentnosti u poljoprivredi u sklopu Srednje škole Arboretum 

Opeka. U potpunosti rekonstruiran dvorac, koji je do prije tri godine bio gotovo ruševina, 

predan je na korištenje učenicima i djelatnicima škole, kao i svima koji će tamo pohađati 

20-ak novouvedenih programa obrazovanja odraslih. Na raspolaganju će imati moderno 

opremljene praktikume i laboratorije, a uz to je u dvorcu uređen i učenički dom s 40 

kreveta.

Regionalni centar u dvorcu Opeka danas je svečano otvorio predsjednik Hrvatskoga 

sabora Gordan Jandroković, a u prisustvu domaćina, župana Varaždinske županije 



Anđelka Stričaka i ravnatelja Srednje škole Arboretum Opeka Dragana Brkića te brojnih 

uzvanika.

Povijesno zdanje izgrađeno u 17. stoljeću iz temelja je rekonstruirano u sklopu EU projekta

"Rekonstrukcija dvorca Opeka za potrebe Regionalnog centra kompetentnosti u 

poljoprivredi“, čija je završna konferencija održana danas. Ukupna vrijednost projekta je 

12.000.000 eura, a financiran je bespovratnim sredstvima iz EU fondova, Ministarstva 

znanosti, obrazovanja i mladih, Ministarstva regionalnoga razvoja i fondova EU, 

Varaždinske županije i Srednje škole „Arboretum Opeka“. Uz to je još 6,5 milijuna eura 

vrijedan projekt uspostave samog Regionalnog centra, pa ukupna vrijednost investicije 

iznosi 18,5 milijuna eura.

- Nakon tri godine opsežnih radova, tijekom kojih smo uspjeli svladati brojne izazove, s 

ponosom možemo reći da smo uspjeli. Imamo dvostruki razlog za slavlje. Spasili smo ovo 

povijesno zdanje od propadanja, a istovremeno smo ga predali na korištenje našim 

učenicima koji se školuju za poljoprivredna zanimanja. Upravo njegova obrazovna 

namjena daje jamstva da će ovaj projekt biti održiv i imati svjetlu budućnost. Uvjeti 

školovanja za poljoprivredna zanimanja sada su vrhunski za učenike iz naše, ali i svih 

susjednih županija. Vjerujemo da će interes za ova zanimanja biti sve veći upravo zbog 

ovog modernog Regionalnog centra. Konačno, dvorac je okružen jedinstvenim 

arboretumom u Hrvatskoj, koji ćemo također obnoviti i oživjeti dodatnim sadržajima, pa će 

cijeli ovaj kompleks postati i top turistička destinacija naše županije - istaknuo je župan 

Stričak.

Zahvalio je svima koji su radili na ovom kompleksnom projektu, a posebno prerano 

preminulom načelniku Općine Vinica Marijanu Kostanjevcu koji je sanjao obnovljeni dvorac

i godinama neumorno radio da se radovi napokon pokrenu. – Dvorac Opeku nazivao je 

draguljem, a sada svi se mogu uvjeriti i zbog čega. Nakon 350 godina od prvog spomena, 

dvorac je zablistao novim sjajem i dobio je novu namjenu, nekada dom plemića, a 

ubuduće dom polaznika Srednje škole Arboretum Opeka – rekao je župan Stričak.

Ovaj projekt puno govori o današnjoj Hrvatskoj jer objedinjuje nekoliko jako važnih stvari, 

istaknuo je predsjednik Hrvatskoga sabora Gordan Jandroković.



- 350 godina ovoga dvorca govori puno o hrvatskom identitetu, tradiciji, povijesti i kulturi. 

Hvala onima koji su to prepoznali i činili sve kako bismo ga danas vidjeli u punom sjaju. 

Međutim, da bismo uspjeli u današnjem svijetu, moramo pratiti trendove. Upravo ovaj 

Centar kompetentnosti u poljoprivredi povezuje Vinicu i Varaždinsku županiju sa svima 

razvijenima ne samo u Europi, nego i širom svijeta. Svi koji će se ovdje educirati bit će 

apsolutno ravnopravni u smislu znanja i vještina s najboljima u svijetu. Brojni sadržaji i 

poboljšani prostorno-tehnički uvjeti Centar će učiniti mjestom kvalitetnog strukovnog 

obrazovanja i osposobljavanja za nove inovativne karijere u sektoru poljoprivrede. 

Konačno, uočena je i prednost valorizacije turističkog potencijala cijelog ovog kompleksa. 

Projekt revitalizacije najvećeg i najduže zaštićenog arboretuma u Hrvatskoj zasigurno će 

pridonijeti turističkoj i kulturnoj ponudi ovoga kraja, te će ovo biti jedno od najprestižnijih 

mjesta kad su u pitanju turizam i kultura ovoga dijela Hrvatske – istaknuo je predsjednik 

Sabora Jandroković.

U dvorcu Opeka se, uz 40 soba za učenike i četiri apartmana za predavače i vanjske 

suradnike, nalaze četiri laboratorija (za ispitivanje tla, vina, ulja i meda), četiri 

specijalizirane učionice (dvije za floristiku i dvije za hortikulturu), baza sjemenja s ciljem 

očuvanja starih vrsta, vinski praktikum, dvije informatičke učionice, šest kabineta, učenički 

restoran, knjižnica, konferencijska dvorana i drugi sadržaji. Time su stvoreni uvjeti za 

teorijsku i praktičnu nastavu te za vježbe za učenike i nastavnike iz ostalih strukovnih 

škola, visokih učilišta, osobe s invaliditetom/učenike s teškoćama te za druge 

zainteresirane pravne i fizičke osobe. Istovremeno, novouređeni i opremljeni prostori 

omogućavaju suradnju te razmjenu učenika i nastavnika sa sličnim centrima u Europskoj 

uniji.

Čim je objekt dobio uporabnu dozvolu, započelo je opremanje, a početkom drugog 

polugodišta u dvorcu Opeka započet će i nastava, najavio je ravnatelj Srednje škole 

Arboretum Opeka Dragan Brkić.

- Danas škola s dvorcem Opeka okreće novu stranicu svoga djelovanja i, prema strategiji 

razvoja Regionalnog centra kompetentnosti u poljoprivredi, kreće ka ostvarenju svoje 

misije i vizije. Realizacijom ovoga projekta osigurali smo opstojnost i budućnost naše 

škole. Broj učenika je do prije tri godine opadao, bilo ih je 100-tinjak. Međutim, 

pokretanjem aktivnosti na uspostavljanju Regionalnog centra to se promijenilo. Sada 

imamo 180 učenika, što je impozantan broj za jednu poljoprivrednu školu, jer dobro znamo



da poljoprivredna zanimanja dosad nisu bila atraktivna. Uspostavom Regionalnog centra 

osigurali smo budućnost, a pokretanjem programa obrazovanja odraslih, s OPG-ovima i 

gospodarstvenicima sve ćemo podići na jednu još višu razinu. Završna konferencija ovog 

projekta samo je novi početak s novim izazovima. Zahvaljujem svima koji su nas podržali i 

pomogli da ovaj projekt uspješno privedemo kraju - rekao je Brkić.

Rekonstruirani dvorac Opeka blagoslovio je varaždinski biskup Božo Radoš zajedno s 

viničkim župnikom Valentom Posavcem.

Na svečanosti su bili župan Koprivničko-križevačke županije Darko Koren, saborski 

zastupnici Predrag Štromar, Goran Kaniški i Barbara Antolić Vupora, državna tajnica 

Ministarstva znanosti, obrazovanja i mladih Zrinka Mužinić Bikić, predsjednik Županijske 

skupštine Josip Križanić, zamjenica župana Silvija Zagorec, načelnik Općine Vinica 

Branimir Štimec te drugi načelnici i gradonačelnici, ravnatelj Središnje agencije za 

financiranje i ugovaranje programa i projekata Europske unije Dragan Jelić, županijski 

vijećnici i vijećnici Općine Vinica, predstavnici akademske zajednice predvođeni rektorom 

Sveučilišta Sjever Marinom Milkovićem, resorni županijski pročelnik Miroslav Huđek i drugi

pročelnici upravnih odjela, ravnatelji osnovnih i srednjih škola, članovi Školskog odbora, 

kao i djelatnici te učenici Srednje škole Arboretum Opeka.


















